
Fonxo Blanc cessat per 
incomplir el pacte de govern
Per la responsabilitat de governar per Altafulla i no 

dependre de les sortides de to, insults i manca de 
respecte de Fonxo Blanc, Alternativa Baix Gaià 
(ABG) ha decidit intentar governar en minoria 

després que Plataforma Altafulla Unida (PAU) hagi incomplert 
el pacte de govern subscrit entre ABG, CIU, ERC i PAU. Aquest 
pacte establia un repartiment de les àrees de gestió i donava 
l’alcaldia a Francesc Farré (ABG). També entre les accions 
de govern figurava elaborar un Pla Hidrològic per evitar les 
inundacions de Baix a Mar i no deia res de cap camp de 
gespa artificial. 

Sembla com si PAU hagués volgut 
aprofitar una data com la del 20-N i 
en absència per motius laborals de 
Francesc Farré, exigir la seva dimissió 
incomplint de fet el pacte de govern. 
La única sortida d’aquesta decisió 
unilateral no podia ser una altra que 
cessar d’immediat Fonxo Blanc com a 
regidor de cultura i esports després que 
PAU s’hagi autoexclòs del pacte signat. 
ABG prefereix governar en minoria i 
tallar amb les crispacions en el sí del 
propi govern, sacrificant tenir la majoria 
i les aportacions positives que portaven 
els membres de PAU al Govern. 

El contingut de l’exigència de dimissió 
de PAU a més a més es basa en una visió subjectiva que res 
té a veure amb el govern. Els membres a l’equip de govern 
d’ABG i d’ERC, especialment l’alcalde i la regidora Marisa 
Mendez-Vigo han hagut de suportar al llarg d’aquests 
5 mesos una greu manca de respecte i crits en plens, 
comissions i patronats, a més de greus desconsideracions 
en les pàgines webs, publicacions locals i des de la radio 
municipal. Una provocació que no s’ha respost amb l’objectiu 
d’intentar buscar una estabilitat de govern, però en canvi 
s’ha acusat a l’alcalde de feblesa, incapacitat d’adoptar 
decisions i ser un titella de Fonxo. Des de l’alcaldia MAI en 
aquests cinc mesos s’ha tingut cap paraula de reprovació 
pública contra cap dels seus socis de govern. 

No pot ser que el camp de gespa amb un cost de més de 
600.000 euros sigui l’eix del debat polític i local d’Altafulla 
al llarg d’aquests cinc mesos. Des de l’equip de govern es 

va dir que fins que no s’elaboressin els pressupostos per a 
2008 no es decidiria si havia possibilitats de camp de gespa 
o no. Malauradament les partides són molt preocupants  
amb un dèficit inicial de més d’un milió d’euros heretat del 
govern anterior. Això ha obligat a fer importants retallades 
en tots els departaments, no poder millorar alguns serveis 
bàsics i incrementar la quota de l’IBI. Quedava clar que si 
la pressió fiscal augmentava i es retallava tot, no podia ser 
que ens hipotequéssim per 10 anys a 68 mil euros anuals i 
més tenint en compte que primer que el camp de gespa cal 

millorar l’enllumenat, les voreres, las bandes sonores o evitar 
les inundacions a Baix a Mar i en el Campus esportiu-escolar. 
En el pacte de govern figurava la prioritat d’adoptar mesures 
contra les inundacions i així es va acordar en la intenció 
d’inversions per 2008. La resposta de Fonxo Blanc va ser dir 
que “les inundacions a Baix a Mar és una paranoia d’ABG”. 
Doncs preferim aquesta paranoia que suposarà un benefici 
per molta gent, així com la paranoia de l’enllumenat abans 
que entrar en projectes de camp de gespa innecessaris en 
aquests moments. La irresponsabilitat del regidor d’esports 
es tapar-se els ulls amb la situació econòmica, seguir 
insistint amb el camp de gespa i no encarregar cap projecte 
alternatiu d’un camp de terra com el que hi ha a la Riera on 
ha de jugar cada diumenge l’Altafulla mentre que el regidor 
Blanc no ha mogut un sol dit sinó és per la gespa. Afegint 
que conegudes les xifres pressupostaries ABG, ERC i CIU 
van exposar al gerent d’esports  Jano Francino i a Adolfo 

Gómez  de PAU, la realitat que ajornava la gespa fins, com 
a mínim, d’aquí dos o tres anys i s’informava que s’obriria 
una xifra estimativa per anar intentant un camp de terra. Els 
dos membres de PAU van coincidir amb la gravetat i que no 
es podia fer el camp de gespa. Però a tot això PAU ara ens 
acusa de mala fe. 

I una altra qüestió és el full que paga ABG i no el govern. 
En el Full (número 68)  es va aconsellar que aquest any no 
es podia fer la gespa. Mentre que en el 69 de novembre,  

ABG donava a conèixer un dels 
aspectes més greus de la manca 
de formes i respecte de Fonxo Blanc 
contra la ciutadania que protesta i no 
és de PAU. Es va incomplir la Llei de 
Protecció de Dades i la confidencialitat 
que es requereix a l’administració 
pública. El regidor va lliurar a un 
establiment denunciat la carta amb 
registre d’entrada i totes les dades 
confidencials, que s’havia adreçat no 
a Fonxo sinó a l’alcalde que estava 
de viatge per vacances d’estiu. Un fet 
que si es denunciés podria incórrer en 
un tipus de delicte que podria fins i tot 
castigar-se amb  inhabilitació. L’alcaldia 
també va considerar inadmissible 
les desqualificacions a la gent de 
fora o nouvinguts diferenciant el seu 

dret respecte als de tota la vida que va fer que advertís 
de manera privada a Fonxo Blanc que no toleraria més 
desqualificacions d’aquest tipus.  

Davant tota aquesta situació des d’ABG considerem fora 
de lloc la carta d’exigència de dimissió i des del 23 de 
novembre ens hem posat a treballar per Altafulla sense un 
llast de distorsió. ABG ha ofert a CIU i ERC mantenir el pacte 
de govern, en minoria però amb més cohesió i respectuós 
amb la gent i la resta de grups. Estarem obligats a buscar 
acords puntuals i perdrem l’experiència de Fonxo i la feina 
ben feta que s’ha anat fent des de PAU. Però calia actuar 
amb coherència i en base a uns principis d’acord i respecte. 
Els reptes per Altafulla són molts i cal un esforç de tots per 
intentar sortir d’una situació econòmica molt greu.          

Francesc Farré  | Alcalde d’Altafulla 

ABG decideix a favor d’Altafulla i governar en minoria amb ERC i CIU
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Fonxo Blanc cesado por 
incumplir el pacto de gobierno
P   or la responsabilidad de gobernar por Altafulla y no 

depender de las salidas de tono, insultos y faltas de 
respeto de Fonxo Blanc, Alternativa Baix Gaià (ABG) 
ha decidido intentar gobernar en minoría después 

que Plataforma Altafulla Unida (PAU) haya incumplido el 
pacto de gobierno suscrito entre ABG, CiU, ERC y PAU. 
Este pacto establecía un reparto de las áreas de gestión y 
daba la alcaldía a Francesc Farré (ABG). También entre las 
acciones de gobierno figuraba elaborar un Plan Hidrológico 
para evitar las inundaciones de Baix a Mar y no decía nada 
de ningún campo de césped artificial.

Parece como si PAU hubiera querido aprovechar una fecha 
como la del 20-N y en ausencia por motivos laborales 
de Francesc Farré, exigir su dimisión 
incumpliendo de hecho el pacto de 
gobierno. La única salida de esta decisión 
unilateral no podía ser otra que cesar de 
inmediato Fonxo Blanc como concejal 
de Cultura y Deportes después que PAU 
se haya autoexcluido del pacto firmado. 
ABG prefiere gobernar en minoría y cortar 
con las crispaciones en el sí del propio 
gobierno, sacrificando tener la mayoría y 
las aportaciones positivas que llevaban los 
miembros de PAU al Gobierno.

El contenido de la exigencia de dimisión 
de PAU, además, se basa en una visión 
subjetiva que nada tiene que ver con el 
gobierno. Los miembros en el equipo 
de gobierno de ABG y ERC, especialmente el alcalde y la 
concejala Marisa Mendez-Vigo han tenido que soportar a lo 
largo de estos 5 meses una grave falta de respeto y gritos 
en plenos, comisiones y patronatos, además de graves 
desconsideraciones en las páginas web, publicaciones 
locales y desde la radio municipal. Una provocación que 
no se ha contestado con el objetivo de intentar buscar una 
estabilidad de gobierno, pero en cambio se ha acusado al 
alcalde de debilidad, incapacidad de adoptar decisiones y 
ser una marioneta de Fonxo. Desde la alcaldía NUNCA en 
estos cinco meses se ha tenido una palabra de reprobación 
pública contra ninguno de sus socios de gobierno.

No puede ser que el campo de césped con un coste de 
más de 600.000 euros sea el eje del debate político y 

local de Altafulla a lo largo de estos cinco meses. Desde el 
equipo de gobierno se dijo que hasta que no se elaborasen 
los presupuestos para 2008 no se decidiría si había 
posibilidades de campo de césped o no. Lamentablemente, 
las partidas son muy preocupantes con un déficit inicial de 
más de un millón de euros, heredado del gobierno anterior. 
Esto ha obligado a hacer importantes recortes en todos 
los departamentos, no poder mejorar algunos servicios 
básicos y incrementar la cuota del IBI. Quedaba claro que 
si la presión fiscal aumentaba y se recortaba todo, no 
podía ser que nos hipotecáramos por 10 años a 68 mil 
euros anuales, y más teniendo en cuenta que primero que 
el campo de césped hace falta mejorar el alumbrado, las 
aceras, las bandas sonoras o evitar las inundaciones en 

Baix a Mar y en el Campus deportivo-escolar. En el pacto de 
gobierno figuraba la prioridad de adoptar medidas contra las 
inundaciones y así se acordó en la intención de inversiones 
para 2008. La respuesta de Fonxo Blanc fue decir que “las 
inundaciones en Baix a Mar es una paranoia de ABG”. Pues 
preferimos esta paranoia que supondrá un beneficio para 
mucha gente, así como la paranoia del alumbrado antes 
de entrar en proyectos de campo de césped innecesarios 
en estos momentos. La irresponsabilidad del concejal de 
deportes es taparse los ojos ante la situación económica, 
seguir insistiendo con el campo de césped y no encargar 
ningún proyecto alternativo de un campo de tierra como el 
que existe en la Riera donde ha de jugar cada domingo el 
Altafulla, mientras que el concejal Blanc no ha movido ni un 
solo dedo si no es por el césped. Añadiendo que conocidas 

las cifras presupuestarias ABG, ERC y CiU expusieron al 
gerente de deportes Jano Francino y a Adolfo Gómez de PAU 
la realidad que retrasaba el césped hasta, como mínimo, 
de aquí a dos o tres años. También se les informó de que 
se abriría una cifra estimativa para ir intentando un campo 
de tierra. Los dos miembros de PAU coincidieron con la 
gravedad y con que no se podía hacer el campo de césped. 
Pero a todo esto PAU nos acusa ahora de mala fe. 

Y otra cuestión es la hoja que paga ABG y no el gobierno. En 
el Full (número 68) se aconsejó que este año no se podía 
hacer el césped. Mientras que en el 69, de noviembre, ABG 
daba a conocer uno de los aspectos más graves de la falta de 
respecto y formas de Fonxo Blanc contra la ciudadanía que 

protesta y no es de PAU. Se incumplió la Ley 
de Protección de Datos y la confidencialidad 
que se requiere a la administración pública. 
El concejal entregó a un establecimiento 
denunciado la carta con registro de entrada 
y todos los datos confidenciales, que se 
había dirigido no a Fonxo sino al alcalde 
que estaba de viaje. Un hecho que si se 
denunciara podría incurrir en un tipo de 
delito que podría incluso castigarse con la 
inhabilitación. La alcaldía también consideró 
inadmisible las descalificaciones a la gente 
de fuera o recién llegados diferenciando su 
derecho respecto a los de toda la vida. Eso 
hizo que advirtiera a Blanc que no toleraría 
más descalificaciones de este tipo.

Ante toda esta situación, desde ABG consideramos fuera 
de lugar la carta de exigencia de dimisión y desde el 23 
de noviembre nos hemos puesto a trabajar para Altafulla, 
sin un lastro de distorsión. ABG ha ofrecido a CiU y ERC 
mantener el pacto de gobierno, en minoría pero con más 
cohesión y respetuoso con la gente y el resto de grupos. 
Estaremos obligados a buscar acuerdos puntuales y 
perderemos la experiencia de Fonxo y el trabajo bien hecho 
que se ha ofrecido desde PAU. Pero era necesario actuar 
con coherencia y en base a unos principios de acuerdo y 
respeto. Los retos para Altafulla son muchos y hace falta 
un esfuerzo de todos para intentar salir de una situación 
económica muy grave.

Francesc Farré | Alcalde d’Altafulla 

ABG decide a favor de Altafulla y gobernar en minoría con ERC y CiU
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